
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Referat skolebestyrelsesmøde  
Mandag den 18. september 2023 kl. 17.30-19.30 
 
Deltagere: 
Ledelse: Thomas, Peter, Tina og Erik 
Medarbejdere: Linea 
Elevråd: Bertram og Magnus 
Forældre: Josefine, Malene, Frank og Rasmus 
 

1. Godkendelse af referat 
Referatet fra sidst godkendes. 

 
2. Princip om idræt på Præstemoseskolen, bilag (drøftelse, 

beslutning) 25 min. 
Gennemgang af idrætsfagudvalgets revidering af tidligere principper 
for idræt. Med enkelte justeringer fra skolebestyrelse og elevråd 
gøres principperne færdige.  

 
3. Suppleringsvalg til skolebestyrelsen (orientering, beslutning) 10 

min. 
Der er regler for at være 5-7 forældrevalgte 
skolebestyrelsesmedlemmer i vores skolebestyrelse. Med Rasmus’ 
udtræden er vi nede på 5 forældrerepræsentanter. Derfor har 
skolebestyrelsen valgt at lave et suppleringsvalg med mulighed for en 
forøgelse fra 5 til 7 forældrevalgte skolebestyrelsesmedlemmer. 
Thomas laver et opslag på Aula omkring dette. Der er deadline for 
opstilling søndag den 1. oktober 2023.   
 

4. Status på byggeprojekt (orientering, drøftelse) 15 min.  
Thomas viser tegninger for den nye bygning for de ældste elever. 
Thomas gennemgår stueplan, 1. sal, den nye klub 2 i hjemmeplejen 
og ideer til udearealer omkring den nye bygning med fokus på en 
ungdomsudemiljø. To tanker fra skolebestyrelsesmedlemmerne: 

- Kan taget på multisalen indtænkes til brug? 
- Kan der tænkes i glasoverdækning af strædet til brug hele 

året lignende Spinderiet i Valby? 
 

5. Tilbagemeldinger fra forældremøder 15 min. 
Grundlæggende glæde ved alle forældremøderne.  
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Side 2 af 2 

På 2. årgang er der et stort ønske om faglokale til 
musikundervisningen. Dette er desværre ikke muligt med den store 
musikforespørgsel blandt eleverne i Overbygningen, hvor der er store 
valgfag i både 7., 8. og 9. klasse. Der er ikke nok tomme 
skemapositioner til at dække alle klasser ind.  
På 7. årgang var der nogle forældre der stillede spørgsmålstegn ved 
om det giver mening at eleverne i 7. klasse må forlade skolens 
område i frikvartererne. I SB tales der om dette. Særligt elevrådet 
fortæller at man dyrker de fællesskaber som man i forvejen er en del 
af, så fællesskabet ville ikke blive dyrket mere vurderer de, hvis man 
ikke måtte forlade skolens matrikel. Endvidere snakkes der om 
devisen gennem mange år om at jo ældre man er jo større ansvar og 
frihed skal man have og kunne forvalte. Det kan også være en mental 
opladning til at komme tilbage med fornyet energi.  
 

6. Arbejde med fremtidigt princip om klassesammenlægning 
(drøftelse) 20 min. 
SB-formand fremlægger et ønske om at lave en arbejdsgruppe med 
henblik på at lave principper for sammenlægning af klasser. Når vi 
bliver en 3-sporet skole kan det være godt i fredstid at diskutere hvad 
man gør, hvis en 3-sporet årgang bliver så lille, så den økonomisk 
ikke kan bære at være 3-sporet og derved har brug for en 
sammenlægning fra tre til to spor. SB aftaler at hente viden fra andre 
skoler i kommunen. SB foreslår inddragelse af skolens 
kontaktforældre. Kunne handle om hvornår vi gør det og hvordan vi 
gør det. I første omgang finder Thomas og Josefine eksempler fra 
andre skoler til debat på næste SB-møde.  

 
7. Nyt fra elevrådet (15 min.) 

Elevrådene skal arbejde sammen med det nye kommunale fælles 
ungdomsråd. De skal arbejde med de unges liv i fritiden (uden for 
skolen).  
Elevrådet ønsker at deltage i konkurrencen om at blive årets elevråd. 
Elevrådet skal på deres årlige elevrådstur i oktober.  

 
8. Nyt fra (orientering) 20 min. 

Rasmus gør opmærksom på at der skal vælges ny repræsentant til 
det kommunale SKOK-udvalg fra Præstemoseskolen nu hvor han 
træder ud af skolebestyrelsen. Ulrik fra skolebestyrelsen ønsker at 
overtage Præstemoseskolens repræsentantskab.  

 
9. Evt. 

Tid til en anden model for SB-medlemmernes deltagelse på 
forældremøderne. Der er ikke så meget ny info, at SB behøver 
deltage på alle forældremøder hvert år. 
Skolebestyrelsen tager afsked med Rasmus, som har siddet i både 
SB og SKOK i mere end 10 år. Tusind tak til Rasmus for et godt 
arbejde gennem mange år. Rasmus udtræder naturligt af SB, da 
Rasmus ikke længere har børn på Præstemoseskolen. 
Der er landsmøde for skoleforældrerepræsentanter i Nyborg på Hotel 
Nyborg Strand den 17. og 18. november. 
 
Referent, Peter Mogensen 
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